

## **Member Update on Recent Activity**

October 24th, 2025

Earlier today, the **Canadian Postmasters and Assistants Association (CPAA)** met with **The Honourable Joël Lightbound, Minister of Government Transformation, Public Works, and Procurement**. Minister Lightbound is responsible for the directive that has led to the current negotiations, making him a critical decision-maker target in CPAA's advocacy mission.

During the meeting, CPAA reiterated our key calls to action, urging the federal government to:

- **Commit to transparent consultation** with rural, remote, and Northern communities **before** any postal changes, reductions, or closures occur.
- **Extend the consultation period** from **45 to 100 days** to ensure communities have a fair opportunity to participate—while maintaining the existing moratorium throughout that time.
- **Guarantee a baseline level of postal service** in all rural and remote communities by setting a minimum access distance standard, assessed case-by-case, while **protecting the jobs of rural postmasters and assistants**.

In response, Minister Lightbound provided several assurances that the Government remains committed to protecting, and in some cases enhancing, postal service in rural, remote, and Northern communities. The Minister made this commitment publicly yesterday at the House of Commons Standing Committee on Government Operations and Estimates, where he stated:

"I want to be very clear in the direction I gave to Canada Post, which is to protect the services in rural, remote and Indigenous communities. That is fundamental and I expect that this principle will be respected in the plan they put forward." He further stated: "Often the post office is an essential link in many communities, and I am well aware of that. It is really not what we are targeting with the [lifting of] the moratorium." You can view his full testimony [here](#).

Minister Lightbound has pledged to continue consulting with CPAA following the release of Canada Post's forthcoming plan, emphasizing the need to get the process right.

CPAA will continue engaging with the Minister and his team to ensure that the voices of our members and the communities they serve remain central as the Government considers changes to Canada's postal network.

We will also be providing the media with an update on today's meeting.

### **Upcoming: CPAA Testimony Before the House Committee**

On **Tuesday, October 28 at 12:00 p.m. (EST)**, CPAA's National President will appear before the **House of Commons Standing Committee on Government Operations and Estimates (OGGO)** to represent CPAA. The Committee is conducting a short review of the Government's

handling of “*the Situation at Canada Post*” and will hear from several affected organizations to inform its recommendations. We will post an update following this appearance.

We will continue to keep members updated as progress is made.

Thank you, as always, for your continued dedication and service to Canadians.

## Mise à jour des membres sur les activités récentes

24 octobre 2025

Plus tôt aujourd'hui, l'**Association canadienne des maîtres de poste et adjoints (ACMPA)** a rencontré l'**honorable Joël Lightbound, ministre de la Transformation gouvernementale, des Travaux publics et de l'Approvisionnement**. Le ministre Lightbound est responsable de la directive qui a conduit aux négociations actuelles, ce qui fait de lui un décideur clé dans la mission de plaidoyer de l'ACMPA.

Au cours de la réunion, l'ACMPA a réitéré ses principales demandes, exhortant le gouvernement fédéral à :

- **S'engager à mener des consultations transparentes** avec les communautés rurales, éloignées et nordiques **avant** tout changement, réduction ou fermeture de services postaux.
- **Prolonger la période de consultation de 45 à 100 jours** afin de garantir aux communautés une possibilité équitable de participer, tout en maintenant le moratoire existant pendant toute cette période.
- **Garantir un niveau de service postal de base** dans toutes les communautés rurales et éloignées en établissant une norme minimale d'accès, évaluée au cas par cas, tout en **protégeant les emplois des maîtres de poste et adjoints ruraux**.

En réponse, le ministre Lightbound a donné plusieurs assurances quant au fait que le gouvernement demeure déterminé à protéger, et dans certains cas à améliorer, les services postaux dans les communautés rurales, éloignées et nordiques. Le ministre a pris cet engagement publiquement hier devant le Comité permanent des opérations gouvernementales et des prévisions budgétaires de la Chambre des communes, où il a déclaré :

« Je tiens à être très clair quant à la directive que j'ai donnée à Postes Canada, qui est de protéger les services dans les communautés rurales, éloignées et autochtones. C'est fondamental et je m'attends à ce que ce principe soit respecté dans le plan qu'ils présenteront. » Il a ajouté : « Je suis bien conscient que le bureau de poste est souvent un maillon essentiel dans de nombreuses communautés. Ce n'est vraiment pas ce que nous visons avec la [levée du] moratoire. » Vous pouvez consulter l'intégralité de son témoignage [ici](#).

Le ministre Lightbound s'est engagé à poursuivre les consultations avec l'ACMPA après la publication du prochain plan de Postes Canada, soulignant l'importance de bien mener ce processus.

L'ACMPA continuera de collaborer avec le ministre et son équipe afin de veiller à ce que les voix de nos membres et des communautés qu'ils servent demeurent au centre des considérations du gouvernement lorsqu'il envisagera des changements au réseau postal canadien.

Nous fournirons également aux médias une mise à jour sur la réunion d'aujourd'hui.

**À venir : témoignage de l'ACMPA devant le comité de la Chambre**

**Le mardi 28 octobre à 12 h (HNE), le président national de l'ACMPA comparaîtra devant le Comité permanent des opérations gouvernementales et des prévisions budgétaires (OGGO) de la Chambre des communes pour représenter l'ACMPA. Le Comité procède à un bref examen de la gestion par le gouvernement de « la situation à Postes Canada » et entendra plusieurs organisations touchées afin d'étayer ses recommandations. Une mise à jour sera publiée après cette comparution.**

Nous continuerons à tenir les membres informés de l'évolution de la situation.

Merci, comme toujours, pour votre dévouement et votre service envers les Canadiens.